

EVIDENCE

Ottawa, Tuesday, November 5, 1985

[Text]

The Standing Senate Committee on Banking, Trade and Commerce met this day at 8 p.m. to give consideration to the subject matter of Bill C-79, respecting the provision of compensation to depositors of Canadian Commercial Bank, CCB Mortgage Investment Corporation and Northland Bank in respect of uninsured deposits.

Senator Lowell Murray (Chairman) in the Chair.

The Chairman: The committee resumes its consideration of the reference from the Senate for prestudy of the subject matter of Bill C-79, the Financial Institutions Depositors Compensation Act.

Senators, as an added encouragement not to delay this evening's proceedings, I wish to announce that there will be an *in camera* meeting of the committee immediately following the adjournment this evening, to deal with a matter that I wish to take up with senators.

Our witnesses this evening are from the Northland Bank. On the chairman's right is Mr. Robert A. Willson, Chairman and Chief Policy Officer of the bank. On the chairman's left is Mr. William E. Neapole, President and Chief Executive Officer.

If I may, I would like to acknowledge, in respect of these witnesses, as I have felt obliged to do on several previous occasions, the extraordinary co-operation that we have received from them in scheduling their appearance before this committee. Senators will know that these witnesses have been through, and are still going through, quite a trying time, and their presence is in demand at another parliamentary committee as well as at the Estey Commission. Therefore, it has been with some difficulty that we have been able to adhere to our own schedule, and, on your behalf, I thank them for their co-operation with the committee.

They have not asked me to do this, but for the record I shall repeat what I have said on at least one previous occasion, namely, that witnesses before this and other parliamentary committees enjoy the same immunities in respect of what is said here as we do as senators, or as do members of the House of Commons.

Mr. Willson has a brief opening statement to make, following which I will open the questioning.

Mr. Robert A. Willson, Chairman and Chief Policy Officer, Northland Bank: Thank you, Mr. Chairman. We appreciate very much the message that the chairman has given us regarding our immunity, simply in the sense that we are operating under the real constraints of curatorship, for which there is very little precedent in Canadian banking, and we are all learning how to live with it. We have an obligation not to breach our responsibilities to the curator, and I would appreciate your indulgence, as will Bill, if we find that we must defer a question for consultation.

Having said that, both of us view our responding to your request with pleasure. Not only do we consider it a duty to help in any way we can—and I assure you that we will try to

TÉMOIGNAGES

Ottawa, le mardi 5 novembre 1985

[Traduction]

Le Comité sénatorial permanent des banques et du commerce se réunit aujourd'hui à 20 heures pour étudier la teneur du projet de loi C-79, Loi sur l'indemnité aux déposants de certaines institutions financières.

Le sénateur Lowell Murray (président) occupe le fauteuil.

Le président: Nous avons le quorum. Le Comité reprend donc son étude préliminaire de la teneur du projet de loi C-79, Loi sur l'indemnité aux déposants de certaines institutions financières, que lui a renvoyé le Sénat.

Sénateurs, pour mieux vous inciter à ne pas retarder davantage les délibérations de ce soir, je vous annonce la tenue d'une réunion du Comité à huis-clos immédiatement après que nous aurons levé la séance, dans le but de discuter ensemble d'un point en particulier.

Nos témoins de ce soir représentent la Northland Bank. À la droite du président se trouve M. Robert A. Willson, président du conseil et chef de la direction, et à la gauche du président se trouve M. William F. Neapole, président et directeur général.

Si vous me le permettez, j'aimerais remercier les témoins comme je me suis senti obligé de le faire à plusieurs autres occasions, pour l'extraordinaire collaboration dont ils ont fait preuve pour planifier leur comparution. Les sénateurs savent que ces témoins connaissent des épreuves depuis un certain temps, et leur présence est également réclamée par un autre comité parlementaire ainsi que par la Commission Estey. Aussi, est-ce avec un peu de difficulté que nous avons réussi à respecter notre propre calendrier et, en votre nom, je les remercie de leur collaboration.

Ils ne m'ont pas demandé de le faire mais, pour les fins du compte rendu, je répéterai ce que j'ai déjà dit à une autre occasion au moins, c'est-à-dire que les témoins qui comparaissent devant ce comité et d'autres comités parlementaires sont assurés de la même immunité qui nous est accordée à nous et aux membres de la Chambre des communes.

M. Willson nous fera un bref exposé, après quoi je commencerai la période de questions.

M. Robert A. Willson, président du conseil et chef de la direction, Northland Bank: Je vous remercie, M. le président. Nous serons gré au président d'avoir dit quelques mots sur notre immunité, tout simplement parce que nous sommes sous tutelle, situation qui ne trouve que de très rares précédents dans le monde bancaire du Canada et que nous devons tous apprendre à accepter. Nous sommes tenus de ne pas manquer à nos responsabilités à l'égard du curateur et je vous serais reconnaissant d'être indulgents si nous nous voyons dans l'obligation de nous consulter avant de répondre à une question.

Cela dit, nous sommes tous deux heureux de répondre à votre invitation. Non seulement considérons-nous comme un devoir de vous aider de notre mieux, et je vous assure que nous